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0, 0   
     KECSKEMÉT MEGYEI JOGÚ VÁROS  

KÖZGYŰLÉSE 

  Jogi és Ügyrendi Bizottság       

6000 Kecskemét, Kossuth tér 1. 

_______________________________________________________________________ 
2611-6/2023. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése 

Jogi és Ügyrendi Bizottság 

  2023. május 22-én megtartott  

         üléséről 

 

 

Az ülés helye:     Városháza 

   Kecskemét, Kossuth tér 1.   

 

 

Az ülés időtartama:  9 órától –10.15 óráig 

 

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint.  

 

 

Dr. Vancsura István: Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, a 7 fős bizottságból - Tancsa János 

bizottsági tag távolléte mellett - 6 fő jelen van, a testület határozatképes.  

 

Javasolja, hogy a napirendi pontokat a kiküldött meghívó szerinti sorrendben tárgyalják meg. 

Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e módosító javaslat az ülés napirendjére vonatkozóan? 

Megállapítja, hogy módosító javaslat nem hangzott el. 

Megkérdezi, ki ért egyet a kiküldött napirenddel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság a javaslatot elfogadta, és az ülés napirendjére 6 

igen, 0 nem, 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

19/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Az ülés napirendje  

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlésének Jogi és Ügyrendi Bizottsága az ülés napirendjére 

az alábbi határozatot hozta:  

 

Nyílt ülés: 

1. A Kecskeméti Rendőrkapitányság kapitányságvezetői beosztásába történő 

kinevezés véleményezése, valamint beszámoló a Kecskeméti 

Rendőrkapitányság 2022. évi tevékenységéről 

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  1. sorszámmal szerepel. / 

(Az előterjesztés melléklete kizárólag elektronikusan kerül megküldésre) 
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2. Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi költségvetésének 

végrehajtása és a 2022. évi maradvány megállapítása (ZÁRSZÁMADÁS) 

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  2. sorszámmal szerepel. / 

3. Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről 

szóló 23/2022. (XII.8.) önkormányzati rendelet módosítása 

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  3. sorszámmal szerepel. / 

4. Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata tulajdonában lévő lakások 

hasznosításával összefüggő rendeletek módosítása 

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  4. sorszámmal szerepel. / 

5. Az árva és félárva gyermekek részére biztosított nevelési és képzési 

hozzájárulásról szóló 18/2021. (IV.30.) önkormányzati rendelet módosítása 

 Előterjesztő: Engert Jakabné alpolgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  5. sorszámmal szerepel. / 

6. A szociális támogatásokról szóló 3/2015. (II.19.) önkormányzati rendelet 

módosítása 

Előterjesztő: Engert Jakabné alpolgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  6. sorszámmal szerepel. / 

7. Intézményi alapító okiratok módosítása  

Előterjesztő: Engert Jakabné alpolgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  8. sorszámmal szerepel. / 

8. Értékelés Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

Előterjesztő: Pászti András bizottsági elnök 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés 23. sorszámmal szerepel. / 

(Az előterjesztés melléklete kizárólag elektronikusan kerül megküldésre.) 

9. Beszámoló a Kecskemét közigazgatási területén működő polgárőr egyesületek 

2022. évi támogatásának felhasználásáról 

Előterjesztő: Dr. Homoki Tamás alpolgármester 

10. Károsulttal kötendő egyezségi megállapodás 

Előterjesztő: Prof. Dr. Sztachó-Pekáry István alpolgármester 

Zárt ülés: 

11. Javaslat a Kecskemét Város Díszpolgára kitüntető cím adományozására 

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  25. sorszámmal szerepel. / 

12. Javaslat a Biztonságos Kecskemétért Díj adományozására 

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  38. sorszámmal szerepel. / 

13. Javaslat a Kecskemét Közszolgálatáért Díj adományozására 

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

/ A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés  39. sorszámmal szerepel. / 
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14. Nyugdíjasok Klubjainak Megyei Jogú Városi Szövetsége városnév-használati 

kérelme 

Előterjesztő: Dr. Temesvári Péter jegyző 

 

 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Irattár   

 

 

1. Napirend 

A Kecskeméti Rendőrkapitányság kapitányságvezetői beosztásába történő kinevezés 

véleményezése, valamint beszámoló a Kecskeméti Rendőrkapitányság 2022. évi 

tevékenységéről 

 

 

Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi az előterjesztés készítőjét, kívánja-e szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

Dr. Patay Balázs: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.  

 

Dr. Vancsura István:   

Megkérdezi, Kerti István alezredes urat, a beszámolót kívánja-e szóban kiegészíteni? 

 

Kerti István: 

Elmondja, hogy június 1-jei hatállyal Dr. Gulyás Zsolt rendőrfőkapitány úr rendelkezési 

állományba helyezte. Így közel egy évtizedes kapitányságvezetői, valamint a 42 évnyi rendőri 

szolgálatot befejezte. Ez azt jelenti, hogy még 5 évig állományban marad, és ha szükséges, akkor 

bármikor visszahívhatják. Ezúton szeretné megköszönni azt a támogatást, amelyet ő és a 

kapitányság állománya az elmúlt időszakban kapott az önkormányzattól. Itt szeretné megragadni 

az alkalmat arra, hogy bemutassa az utódját, Timafalvi László rendőr ezredes urat, aki 16 évig a 

Kiskunfélegyházi Rendőrkapitányságot vezette. Biztos benne, hogy jó kezekbe fog kerülni a 

Kecskeméti Rendőrkapitányság, és a város közbiztonsága a jövőben is nyugodt és békés lesz. A 

beszámolót nem kívánja kiegészíteni, amennyiben kérdés van, arra szívesen válaszol. Kéri, hogy a 

jövőben támogassák Timafalvi László rendőr ezredes munkáját, úgy ahogy azt vele is tették.    

 

Dr. Vancsura István:   

Megkérdezi, hogy  kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

 

Dobos József: 

Jelzi, alezredes úr több évtizedes munkáját a saját, a bizottság és a közgyűlés nevében is ezúton 

szeretné megköszönni. Úgy érzi, eddigi munkájukat sikeres együttműködés jellemezte. Bízik 

benne, hogy Timafalvi úrral is hasonlóan jó kapcsolatot sikerül majd kiépíteni. Az elkövetkezendő 

időre sikeres munkát kíván. 

 

Jánosi István: 
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Az előző hozzászóláshoz csatlakozva szeretné ő is megköszönni Kerti István alezredes úr eddigi 

munkáját és a város vezetésével kialakított jó együttműködést. Abban a hitben szeretné üdvözölni 

az új kapitányságvezetőt, hogy ez a jó kapcsolat továbbra is meg fog maradni. 

 

Nemcsik Mátyás: 

Hangsúlyozza, képviselőként mindig bizalommal fordulhatott Kerti István rendőrkapitány úrhoz, 

amit ezúton szeretne megköszönni. Fontos kiemelni azt is, hogy alezredes úr a civil 

kezdeményezések terén is mindig partner volt. Az új kapitány úrnak sikeres munkát és a város 

vezetésével jó együttműködést kíván. 

 

Dr. Vancsura István:   

A beszámolóval kapcsolatban megjegyzi, hogy mint ahogy az olvasható, van egyfajta negatív 

tendencia az ismertté vált bűncselekmények számát tekintve. Mintegy 10%-os emelkedés 

figyelhető meg, különösen a vagyon elleni bűncselekmények száma növekedett meg 

jelentősebben. Az is látszik az anyagból, hogy több problémával - állományi létszám, 

infrastruktúra, stb. -  is meg kell küzdeniük. Jó munkát és kitartást kíván az elkövetkezendő időre 

és bízik benne, hogy az önkormányzattal a jövőben is megfelelő kapcsolattartás fog kialakulni. 

Bízik abban is, hogy Kecskemét lakóinak a biztonságérzete tovább fog majd javulni. 

 

Timafalvi László: 

Elmondja, hogy kinevezéséig a  Kiskunfélegyházi Rendőrkapitányság vezetője volt és 36 éve van 

szolgálati állományban. Korábban már dolgozott a Kecskeméti Rendőrkapitányságon is. Felesége 

óvónő, jelenleg óvodavezetői beosztásban dolgozik. Két gyermeke van, az egyik szintén rendőr 

Kiskunfélegyházán, a másik gyermeke a Budapesti Testnevelési Főiskolán végzett, jelenleg 

asztaliteniszező. A nagyobbik gyermekétől 2 unokája van. Terveivel kapcsolatban elmondja, célja, 

hogy az önkormányzattal, illetve az önkormányzatokkal szeretne jó kapcsolatot kiépíteni, ezt a 

korábbi vezetői munkája során is mindig  szem előtt tartotta. Fontosnak tartja hangsúlyozni, hogy 

a jövőben is bármivel fordulhatnak hozzá. Igyekszik minden problémát megoldani vagy közös 

megoldást találni. Biztos benne, hogy az együttműködésük gyümölcsöző lesz. Már 

körvonalazódnak azok a területek, amelyeken változtatni szeretne. Tudja, hogy hol vannak 

problémák, amelyeket igyekszik a lehető legrövidebb idő alatt megoldani. 

 

Kerti István: 

A Bács-Kiskun Vármegyei Rendőr-főkapitányság új vezetője a korábbi vezetéshez képest másként 

látja Kecskemét közbiztonságának a helyzetét és erre a területre nagyobb hangsúlyt kíván 

helyezni.. Szerencsére most a határhelyzet lehetővé teszi, hogy erőket csoportosítsanak át 

Kecskemétre a közbiztonság helyzetének javítása érdekében. Reményei szerint, érezhető, hogy 

intenzív munkát folytatnak a balesetmegelőzés érdekében. Nagyobb a rendőri jelenlét a 

gyalogosátkelő helyeken, az utakon több ellenőrzést folytatnak, a gyorshajtás csökkentése és a 

biztonságiöv használatának betartatása érdekében. A vezetőség nagy hangsúlyt fektet arra, hogy 

legyen megfelelő rendőri jelenlét Kecskeméten.  

 

 

Dr. Vancsura István:   

Úgy ítéli meg, hogy a beszámoló számadatai értelmében nincs ok a szégyenkezésre a 

rendőrkapitányság megfelelően teljesít. Természetesen vannak problémák, amelyek reményei 

szerint a közeljövőben meg fognak oldódni. 

 

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet a határozat-tervezettel?  
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(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

20/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

A Kecskeméti Rendőrkapitányság kapitányságvezetői beosztásába történő kinevezés 

véleményezése, valamint beszámoló a Kecskeméti Rendőrkapitányság 2022. évi 

tevékenységéről 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Szemereyné 

Pataki Klaudia polgármester 8664-5/2023. számú előterjesztését, valamint beszámolóját és az 

alábbi határozatot hozta: 

 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság a fenti tárgyban készült előterjesztést és beszámolót a közgyűlés 

számára elfogadásra javasolja. 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

3. Dr. Patay Balázs, a Szervezési és Jogi Iroda vezetője 

4. Dr. Orbánné Veres Ildikó, a Szervezési Osztály vezetője 

5. Irattár   

 

 

2. Napirend 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi költségvetésének végrehajtása és a 

2022. évi maradvány megállapítása (ZÁRSZÁMADÁS) 

 

 

Dr. Vancsura István:  

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat.  

 

Megkérdezi az előterjesztés készítőjét, kívánja-e szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

Varga Miklós: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.  

 

Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

 

Jánosi István: 

Jelzi, nem volt könnyű év a tavalyi, sőt már a tervezés sem volt könnyű feladat. Elég csak a 

háborús helyzetre gondolni vagy az energiaválságra, ami nagyban befolyásolta a költségvetés 

végrehajtását. Mindezek figyelembevételével minden elismerése a költségvetés végrehajtásáért. Itt 

ragadná meg a lehetőséget arra, hogy köszönetet mondjon mind a döntéshozóknak, mind a hivatal 

azon munkatársainak, akik a költségvetés végrehajtásában közreműködtek. 
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Dr. Vancsura István:  

Az előterjesztés 43. oldalán az olvasható, hogy az „Első lakáshoz jutók támogatása” előirányzatra 

nem érkezett kérelem, így az előirányzat nem került felhasználásra. Véleménye szerint erre 

valamilyen kommunikációs vagy egyéb probléma miatt kerülhetett csak sor. 

 

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet  a  határozat-tervezettel? 

 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 4 igen, 0 nem, 2 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

21/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi költségvetésének végrehajtása és a 

2022. évi maradvány megállapítása (ZÁRSZÁMADÁS) 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Szemereyné 

Pataki Klaudia polgármester 7291-1/2023. ügyszámú előterjesztését, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

A bizottság a fenti tárgyban készült közgyűlési előterjesztést a közgyűlés számára elfogadásra 

javasolja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dr. Vancsura István bizottsági elnök 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

3. Varga Miklós, a Gazdálkodási és Intézményüzemeltetési Iroda vezetője 

4. Dorcsák Annamária, a Költségvetési és Intézményüzemeltetési Osztály vezetője 

5. Irattár   

 

 

 

3. Napirend 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről szóló 23/2022. 

(XII.8.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

 

Dr. Vancsura István: 

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat.  

Megkérdezi az előterjesztés készítőjét, kívánja-e szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

Varga Miklós: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.   

 

Dr. Vancsura István: 

Megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 
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Jánosi István: 

A költségvetési rendelet értelemszerűen nagyon sok tételből áll. A rendeletben már eleve kódolva 

van, hogy a változó körülményeknek megfelelően módosítani szükséges. Ez a rendelet módosítás 

nagyon sok mindenre kiterjed. Ezek közül kiemelendő a mai ülésen tárgyalandó árva és félárva 

gyermekek részére biztosított újonnan megjelenő támogatás, illetve a civil szervezetek részére 

biztosítandó támogatás, ami egy viszonylag nagyobb összeggel került betervezésre. Látszik, hogy 

a város vezetése kiemelten kezeli a civil szervezeteket, azokat a közösségeket, amelyek léte 

különösen fontos, amikor különböző külső körülmények adta nehézségekkel  kell szembenézni. A 

rendelet módosítást támogatandónak ítéli meg. 

 

Dr. Vancsura István:  

A költségvetési létszám alakulásánál egyes intézményeknél 0.5 fővel történik a létszámemelés. 

Ezt nem igazán tudja értelmezni, ez így rendben van? 

 

Dr. Temesvári Péter: 

A 0.5 fő az 4 órás munkavállalást jelent, tehát ez egy fél állás. 

 

Dr. Vancsura István:  

Akkor ez így technikailag rendben van? 

 

Dr. Temesvári Péter: 

Igen. Ezek természetesen ellenőrzött, rendben lévő számok. 

 

Jánosi István: 

az „Első lakáshoz jutók támogatása” előirányzat vonatkozásában megjegyzi, olyan információja 

van ezzel kapcsolatban, hogy egy új támogatási forma előkészítése van folyamatban. Egy komplex 

megoldás körvonalazódik, ami az első lakáshoz jutók támogatásának a már nem igazán működő 

funkcióját tervezett betölteni. Ilyen értelemben az önkormányzatnak az első lakáshoz jutás 

területén meglévő szerepe a továbbiakban is markáns módon meg fog jelenni. 

 

Dobos József: 

Megkérdezi, mennyi most a jelenlegi támogatás összege? 

 

Varga Miklós: 

A keret  jelenleg 1.5 millió Ft.  

 

Dobos József: 

Mennyi ebből az 1 főre jutó támogatási összeg? Valószínűleg nagyon kevés és ezért nincs rá 

igény. 

 

Csonkáné Panek Andrea: 

Amennyiben erre igény érkezik, akkor 500 ezer Ft az odaítélhető támogatás összege. Jelzi, hogy 

2018 évben érkezett utoljára 1 db támogatási kérelem erre a támogatási formára. 

 

Dr. Svircevic-Bodnár Ágota: 

Elmondja, az utóbbi időben nagyon átalakult az állami támogatási rendszer, valószínűsíthető, hogy 

ezért nem érkezik be erre a támogatási formára kérelem. Amire inkább igény van, az a 

kedvezményes telekétékesítési program. Emellett nagy az érdeklődés a víziközmű és a szennyvíz 

beruházások támogatása iránt. Inkább ebbe az irányba tolódik el az érdeklődés.  
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Dr. Vancsura István:  

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet a határozat-tervezettel?  

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 5 igen, 0 nem, 1 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

22/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről szóló 23/2022. 

(XII.8.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Szemereyné 

Pataki Klaudia polgármester 8501-1/2023. ügyszámú előterjesztését, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

A bizottság a fenti tárgyban készült közgyűlési előterjesztést a közgyűlés számára elfogadásra 

javasolja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dr. Vancsura István bizottsági elnök 

 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

3. Varga Miklós, a Gazdálkodási és Intézményüzemeltetési Iroda vezetője 

4. Dorcsák Annamária, a Költségvetési és Intézményüzemeltetési Osztály vezetője 

5. Irattár   

 

4. Napirend 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata tulajdonában lévő lakások hasznosításával 

összefüggő rendeletek módosítása 

 

 

Dr. Vancsura István:  

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat. Megkérdezi az előterjesztés készítőjét, kívánja-e 

szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

Dr. Patay Balázs: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.  

 

Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, hogy  kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

 

Jánosi István: 

Szeretné kiemelni a rendeletben új elemként megjelenő piaci alapon bérbeadott lakások kategóriát, 

amelynek beemelését abszolút indokoltnak tartja. Véleménye szerint fontos megemlíteni azt is, 
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hogy bár minden körülmény indokolttá tenné a lakbérek emelését, ilyen  emelést a rendelet 

módosítása kapcsán nem tervez az előterjesztő. Ezt fontosnak és üdvözlendőnek tartja a városi 

bérlakás állományt igénybe vevő lakosság szempontjából. 

 

Dr. Vancsura István:  

Az, hogy a lakbérek mértékét 2020 óta nem emelte meg az önkormányzat, pozitívumként 

mindenképpen meg kell említeni. 

 

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet a  határozat-tervezettel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság  6 igen, 0 nem,  tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

23/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata tulajdonában lévő lakások hasznosításával 

összefüggő rendeletek módosítása 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Szemereyné 

Pataki Klaudia polgármester 9050-3/2023. számú közgyűlési előterjesztését, és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

A bizottság a fenti tárgyban készült előterjesztést a közgyűlés számára elfogadásra javasolja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dr. Vancsura István bizottsági elnök 

 

Értesítendő: 

1. Bizottság tagjai 

2. Dr. Patay Balázs, a Szervezési és Jogi Iroda vezetője 

3. Dr. Fölföldi Klára, a Jogi Osztály vezetője 

4. Dr. Bodóczky Judit, a Hatósági Iroda vezetője 

5. Csonkáné Panek Andrea, a Szociálpolitikai Osztály vezetője 

6. Irattár 

 

5. Napirend 

Az árva és félárva gyermekek részére biztosított nevelési és képzési hozzájárulásról szóló 

18/2021. (IV.30.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

 

Dr. Vancsura István:  

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat.  

Megkérdezi az előterjesztőt, kívánja-e szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

Engert Jakabné: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.  
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Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, hogy technikai jellegű módosításról van itt szó? 

 

Engert Jakabné: 

Nem technikai jellegű módosításról van szó.A módosítás abban áll, amennyiben bármelyik család, 

ahol olyan tragikus helyzet áll elő, hogy árva vagy félárva marad a gyermek, igényelheti ezt a fajta 

támogatást. Tulajdonképpen nyitottá tették a rendszert. 

 

Dr. Vancsura István:  

Tulajdonképpen akkor itt az a lényeg, hogy kiszélesítették azt a személyi kört, akik a támogatást 

igénybe vehetik. 

Megkérdezi, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

 

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet  a  határozat-tervezettel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

24/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Az árva és félárva gyermekek részére biztosított nevelési és képzési hozzájárulásról szóló 

18/2021. (IV.30.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

  

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Engert 

Jakabné alpolgármester 8294-4/2023. számú előterjesztését, és az alábbi határozatot hozta: 

 

A bizottság a fenti tárgyban készült közgyűlési előterjesztést a közgyűlés számára elfogadásra 

javasolja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:  Dr. Vancsura István bizottsági elnök 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Engert Jakabné alpolgármester  
3. Dr. Bodóczky Judit, a Hatósági Iroda vezetője 

4. Csonkáné Panek Andrea, a Szociálpolitikai Osztály vezetője 

5. Irattár   

 

 

6. Napirend 

A szociális támogatásokról szóló 3/2015. (II.19.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Dr. Vancsura István:  

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat.  
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Megkérdezi az előterjesztőt, kívánja-e szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

Engert Jakabné: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.  

 

Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet a  határozat-tervezettel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

25/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

A szociális támogatásokról szóló 3/2015. (II.19.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Engert 

Jakabné alpolgármester 8313-5/2023. ügyszámú előterjesztését, és az alábbi határozatot hozta: 

 

A bizottság a fenti tárgyban készült közgyűlési előterjesztést a közgyűlés számára elfogadásra 

javasolja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dr. Vancsura István bizottsági elnök 

 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Engert Jakabné alpolgármester 
3. Dr. Bodóczky Judit, a Hatósági Iroda vezetője 

4. Csonkáné Panek Andrea, a Szociálpolitikai Osztály vezetője 

5. Irattár   

 

 

7. Napirend 

Intézményi alapító okiratok módosítása  

 

 

Dr. Vancsura István:  

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat. Megkérdezi az előterjesztőt, kívánja-e szóban 

kiegészíteni a leírtakat?  

 

Engert Jakabné: 

Jelzi, részben technikai, részben pedig törvényi előírás alapján szükséges módosításokat tartalmaz 

az előterjesztés. 
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Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

Megállapítja, hogy  kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet  a  határozat-tervezettel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság  6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

26/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Intézményi alapító okiratok módosítása  

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Engert 

Jakabné alpolgármester 1493-11/2023. számú előterjesztését és az alábbi határozatot hozta: 

 

A bizottság a közgyűlési előterjesztésben foglaltakat a közgyűlés számára elfogadásra 

javasolja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dr. Vancsura István bizottsági elnök 

 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Engert Jakabné alpolgármester 
3. Ladics Monika, a Humánszolgáltatási Iroda vezetője 

4. Dr. Patay Balázs, a Szervezési és Jogi Iroda vezetője 

5. Dr. Fölföldi Klára, a Jogi Osztály vezetője 

6. Nagyhegyesi-Kis Mariann, a Közösségi  Kapcsolatok Osztálya vezetője  

7. Dr. Szigeti Krisztina, a Társadalompolitikai Osztály vezetője 

8. Irattár 

 

8. Napirend 

Értékelés Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

 

 

Dr. Vancsura István:  

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat.  

 

Megkérdezi az előterjesztés készítőjét, kívánja-e szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

Ladics Monika: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.  

 

Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, hogy  kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 
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Jánosi István: 

Szeretne köszönetet mondani a Gyermekjóléti Szolgálat valamennyi munkatársának az elvégzett 

munkáért. A szolgálat nagyon sokrétű munkát lát el, ezt bizonyítja és ismerteti a terjedelmes 

beszámoló is. Minden elismerés az övéké, annál is inkább, mert a tavalyi évben az ukrán 

menekültek ellátása kapcsán újabb feladatokkal kellett szembesülniük. A beszámolót elfogadásra 

javasolja.  

 

Dr. Vancsura István:  

A demográfiai adatokból is látszik, hogy sajnos a 0-18 éves korosztály 22 ezer főt meghaladó 

létszáma az elmúlt évben 21 446 főre csökkent. Bízik benne, hogy ez a szám a jövőben emelkedni 

fog. Az anyag valóban nagyon terjedelmes és mindenre kitér. Komplex és átfogó programmal 

rendelkezik a gyermekek elhelyezése vonatkozásában is. Bízik benne, hogy ezen a területen is 

pozitív irányú változások fognak elindulni a közeljövőben. 

 

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet  a  határozat-tervezettel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

27/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Értékelés Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az 

Esélyteremtési Bizottság 4658-46/2023. ügyszámú előterjesztését, és az alábbi határozatot hozta: 

 

A bizottság a fenti tárgyban készült közgyűlési előterjesztést a közgyűlés számára elfogadásra 

javasolja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dr. Vancsura István bizottsági elnök 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

3. Ladics Monika, a Humánszolgáltatási Iroda vezetője 

4. Dr. Szigeti Krisztina, a Társadalompolitikai Osztály vezetője 

5. Irattár   

 

 

9. Napirend 

Beszámoló a Kecskemét közigazgatási területén működő polgárőr egyesületek 2022. évi 

támogatásának felhasználásáról 

 

 

Dr. Vancsura István:  
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Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat.  

Megkérdezi az előterjesztés készítőjét, kívánja-e szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

 

Ladics Monika: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.  

Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

 

Dobos József: 

Valamennyi polgárőr szervezetnek szeretné megköszönni az elmúlt évben végzett munkáját. A 

polgárőr egyesületek nincsenek könnyű helyzetben, mert az elmúlt időszakban az energiaárak 

emelkedése és a céges autókat terhelő adók emelkedése miatt is jelentősen nőttek a kiadásaik. 

Munkájukra a jövőben is számítanak, hiszen a polgárőrök rész vesznek a sportrendezvények 

biztosításában, és az éjszakai járőrözésben is. Bízik benne, hogy a következő évben a város 

nagyobb támogatást tud majd a számukra biztosítani. 

 

Bejelenti az érintettségét, és azt, hogy nem kíván részt venni a szavazásban. 

 

Dr. Vancsura István:  

Az első napirendi pontban tárgyalt kapitánysági beszámoló is tartalmazta, hogy a szűkös rendőri 

állományt a polgárőrök bevonásával egészítik ki, és a járőrözésben is részt vesznek. Véleménye 

szerint az általuk végzett fontos és szerteágazó munkához biztosított anyagi támogatás nagyon 

kevés, ezért javasolja, hogy a város vezetése a támogatásukat a következő évben emelje majd 

meg. 

 

Falu György: 

Van egy sajnálatos félreértés a lakosság körében. Sokan gondolják úgy, hogy a polgárőr 

egyesületek tagjai díjazás fejében végzik a munkájukat.  A valóság azonban az, hogy 

térítésmentesen, a munkahelyükön eltöltött munkaidőn túl, szabadidejükben, gyakran éjszaka 

végzik ezt a munkát. A beszámolóban jelzett támogatások üzemanyag költségekre és egyéb 

működési költségekre szolgálnak, amelyek az egyesület munkájához szükségesek. Azt tehát 

nagyon fontos hangsúlyozni, hogy a polgárőr egyesületek tagjai nem részesülnek díjazásban. Ezt 

nem lehet elégszer elmondani, ugyanis nagyon gyakran van olyan visszhang a lakosság részéről, 

hogy miért nincsenek mindennap kint az utcákon, hiszen ezért kapják a fizetésüket. 

 

Dr. Vancsura István:  

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet  a  határozat-tervezettel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 5 igen, 0 nem, 0 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

28/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Beszámoló a Kecskemét közigazgatási területén működő polgárőr egyesületek 2022. évi 

támogatásának felhasználásáról 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Dr. Homoki 

Tamás alpolgármester 8791-1/2023. számú beszámolóját és az alábbi határozatot hozta: 
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A bizottság elfogadta a Kecskemét közigazgatási területén működő Kecskeméti Polgárőrség 

Egyesület, Alsószéktó-Kisfái-Matkó Polgárőr Egyesület, Hetény Vezér Polgárőr Egyesület, Hírös 

Polgárőr Egyesület, Kadafalvi Polgárőr Egyesület, Katonatelepi Polgárőrség Egyesület, Polgárőr 

Egyesület Kecskemét-Vacsiköz, valamint Kecskeméti Lovas Polgárőr Egyesület 2022. évi 

támogatásának felhasználásáról szóló szakmai beszámolót. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dr. Vancsura István bizottsági elnök 

 

A határozatról értesülnek: 

1. A bizottság tagjai  

2. Dr. Homoki Tamás alpolgármester 

3. Ladics Monika, a Humánszolgáltatási Iroda vezetője 

4. Dr. Szigeti Krisztina, a Társadalompolitikai Osztály vezetője 

5. Irattár   

 

 

10. Napirend 

Károsulttal kötendő egyezségi megállapodás 

 

Dr. Vancsura István:  

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat.  

Megkérdezi az előterjesztés készítőjét, kívánja-e szóban kiegészíteni a leírtakat?  

 

Dr. Gajdácsi Zoltán: 

Szóbeli kiegészítést nem tesz.  

 

Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, valaki figyeli, hogy ilyen típusú probléma ne alakuljon ki a városban? Itt ugyanis egy 

kilógó fa okozott viszonylag jelentős összegű anyagi kárt. Az anyagból viszont nem állapítható 

meg, hogy valóban az önkormányzat felelős-e, hogy a fa valóban annyira belógott-e és esetleg 

nem a sofőr hibázott. 

 

Falu György: 

Összetett a probléma. Az való igaz, hogy az a faág  alacsonyabbra belógott, mint a teherautó. Itt az 

a kérdés, a teherautó vezetője nem észlelte, hogy ott van egy faág és nekiment? Az a faág ott van 

10 éve eddig mégsem okozott problémát. Nem lehet tudni, hogy a sofőr éppen mit csinált , amikor 

nekiment a faágnak. Az is vizsgálandó, hogy annak a járműnek egyáltalán szabad volt-e ott 

közlekednie? Mindenesetre érdemes lenne átgondolni, hogy azokon a területeken, ahol a 3.5 

tonnánál nehezebb tengelyterhelésű járművek behajthatnak, ott olyan magasságig kell 

lecsupaszítani a fákat, hogy ilyen eset ne fordulhasson elő.  Viszont akkor meg jönnek a civilek 

meg a zöldek, hogy milyen brutális módon megcsonkítottuk a fákat. Egyeztetni fog a 

városüzemeltetéssel és megnézik, hogy azokon a területeken, ahova ezek a járművek behajthatnak, 

milyen jellemző magasságok fordulnak elő. 

  

Dr. Vancsura István:  

Az anyagban az látszik, hogy a biztosító nem akar teljeskörűen helyt állni: Ezzel kapcsolatban 

azért lehetne lépni, nem? 

 

Dr. Temesvári Péter: 
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A biztosítási szerződés értelmében van az ilyen jellegű károknál ez az 1 millió Ft összegű limit. 

Természetese más vagyoni károknál, más limitek vannak.  

 

Dr. Vancsura István:  

Ez egy nagyon régen megkötött biztosítás, amelynek a felülvizsgálatát lehetne indítványozni a 

biztosítónál. 

Dr. Temesvári Péter: 

Jelzi, hogy az alkuszuk minden évben felülvizsgálja ezt vagyon biztosítást. A biztosítási piac 

ismeretében biztosan megvan az a miért, hogyan változtassunk vagy esetlegesen miért maradjon a 

korábbi szerződési feltétel.  

 

Dr. Vancsura István:  

Megkérdezi, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

 

Dr. Szloboda János: 

Hangsúlyozza, hogy az önkormányzat tulajdonában álló fák állapotáért az önkormányzat 

felelőséggel tartozik. Amennyiben egy korhadt fa ráesik egy autóra, és esetleg személyi sérülés is 

történik, akkor felel érte. Ezt az esetet egyrészt a kártérítési oldalról is, másrészt a felelősség 

oldalról is meg lehet vizsgálni. Természetesen a megelőzés nem azt jelenti, hogy minden fát ki 

kell vágni, de az, hogy a fák állapotát rendszeresen ellenőrizni kell, az egy ténykérdés és emellett 

felelősségi kérdés is. Amennyiben ezek a káresemények jellemzőek, akkor a biztosítási 

szerződésben érdemes ezzel foglalkozni. 

 

Dobos József: 

Felelősségteljes gondolkodásra vall, hogy biztosítási alkusz felügyeli a biztosítási szerződéseket, 

annak érdekében, hogy az önkormányzat mindig a legjobb szerződéseket tudja megkötni. 

 

Dr. Vancsura István:  

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet  a  határozat-tervezettel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

29/2023. (V.22.) JÜB. sz. határozat 

Károsulttal kötendő egyezségi megállapodás 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta Dr. Sztachó-

Pekáry István alpolgármester 5411-7/2023. számú előterjesztését és az alábbi határozatot hozta: 

 

A bizottság úgy dönt, hogy a Gastro Food Line Szolgáltató és Kereskedelmi Kft. károsult ügyében 

a határozat mellékletét képző egyezségi megállapodást elfogadja, egyúttal felkéri Dr. Sztachó-

Pekáry István alpolgármestert a megállapodás aláírására. 

 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Dr. Sztachó-Pekáry István alpolgármester 

 

A határozatról értesülnek: 
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1. A bizottság tagjai  

2. Dr. Sztachó-Pekáry István alpolgármester 

3. Dr. Gajdácsi Zoltán főmérnök, a Mérnöki Iroda vezetője 

4. Horváth András, a Közterületfenntartási és Beruházási Osztály vezetője 

5. Irattár   

 

 

Dr. Vancsura István: Bejelenti, hogy a 11-14. napirendi pontok megtárgyalására zárt ülés 

keretében kerül sor. Kéri, hogy a teremben csak a bizottság tagjai, a jegyző, az aljegyző az érintett 

iroda- és osztályvezető, a napirendi pont előadója, az érintett és a bizottsági referens tartózkodjon. 

 

/ A jegyzőkönyv 18-23. oldalai a zárt ülés anyagát tartalmazzák, külön jegyzőkönyvben. /  

 



 

24 

 

 

Vancsura István: 

Bejelenti, hogy a bizottság zárt ülés keretében hozott döntéseit, amely szerint: 

 

• a Kecskemét Város Díszpolgára kitüntető cím adományozása tekintetében valamennyi 

beterjesztett személyt alkalmasnak tekintett és támogatásra javasolt, 

• a Biztonságos Kecskemétért Díj tekintetében valamennyi beterjesztett személyt 

alkalmasnak tekintett és támogatásra javasolt, 

• a Kecskemét Közszolgálatáért Díj tekintetében valamennyi beterjesztett személyt 

alkalmasnak tekintett és támogatásra javasolt. 

• 1 kérelem esetében döntött a Kecskemét városnév használatnak engedélyezéséről. 

 

 

Dr. Vancsura István: 

Megállapítja, hogy a bizottság a mai munkáját befejezte. Megköszöni a részvételt és az ülést 10 

óra 15 perckor bezárja. 

 

 

 

 

 

 

K. m. f . 

 

 

 

 

         Jánosi István s.k.                       Dr. Vancsura István s.k. 

 alelnök                                      elnök   

 

 

 


